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ÁRVA ZSÓFIA, ELNÖKJELÖLT 

Árva Zsófia vagyok, 2018 óta a Bölcsészettudományi Kar szlavisztika-orosz                 

szakos hallgatója. Ezt megelőzően a PPK pszichológia szakára jártam, ELTE-s                   

tanulmányaim kezdete óta a Kőrösi Csoma Sándor Kollégium lakója vagyok. Mivel már                       

a kezdetektől érdekelt a hallgatói érdekképviselet, első kollégista évemben részt                   

vettem a KolHÖK Utánpótlásképzésében. A 2016-os őszi diákbizottsági választásokat                 

követően csatlakoztam be a helyi Diákbizottság munkájába, kezdetben póttagként,                 

majd 2018-ban Sebők Attila elnöksége alatt alelnökként segítettem a munkáját,                   

2019-ben pedig a Diákbizottsági elnökévé választottak. Az elmúlt években, amióta a                     

Diákbizottság tagja vagyok, rengeteg tapasztalatot szereztem, számos felvételi               

időszakban vettem részt a beérkező kérvények érvényesítésében (2018 nyarán az                   

elsős felvételi alatt a KolHÖK szociális referenseként), igyekeztem a legjobb tudásom                     

szerint segíteni a kollégisták különböző problémáiban. Idén is szeretném folytatni az                     

érdekképviseleti munkát, alelnöknek pedig Kiss-Batta Rozáliát kértem fel, akivel már                   

korábban is sokszor dolgoztunk együtt. 

 

KISS-BATTA ROZÁLIA, ALELNÖKJELÖLT 

Harmadik éve tevékenykedem aktívan a Diákbizottságban és a kollégium                 

közösségszervezésében egyaránt. Nagyon fontos számomra a kollégium és az, hogy                   

egy összetartó, proaktív közösséget hozzunk létre. Eddigi tapasztalataim mind                 

rávilágítottak arra, hogy hol van helye a lehető legnagyobb fejlesztésnek, és motiválnak                       

arra, hogy ezért tegyek is. A diákbizottsági utánpótlásképzés szervezése során láttam,                     

hogyan lehet teljesen az alapoktól bevezetni az érdeklődőket az érdekképviseletbe,                   

szervezetileg és szellemiségben egyaránt. Titkárként az effektív projekttervezés és                 

kommunikáció vált számomra fontos céllá a Diákbizottságon belül. A kollégiumi klubos                     

aktivitásomból pedig azt a szemléletet hozom, hogy egy összetartó csapat a                     

legsarkalatosabb pontja bármely projektnek, ezért célom segíteni az elnököt abban,                   

hogy mindenki teljes mértékben a sajátjának érezhesse mind a kollégiumi, mind a                       

Diákbizottság alkotta közösséget.  
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CÉLJAINK 

A Diákbizottság egyik fontos célkitűzése minden évben az állandó feladatok                   

elvégzésének optimalizálása, ezekről részletesen írunk. Ezen kívül programunk részét                 

képezi még több olyan új kihívás, amelyben szeretnénk lehetőséget látni, nem                     

hátráltató tényezőt, ezért régi és új projektötletekkel egészítettük ki céljaink                   

kifejtését. 

 

A DIÁKBIZOTTSÁG FŐBB FELADATAI 

 

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat, illetve a helyi Diákbizottság egyik                 

alapvető feladata a kollégiumi felvételi gördülékeny lebonyolítása, a kollégisták                 

kérvényeinek elbírálása, ezáltal a hallgatók férőhelyének zökkenőmentes biztosítása.               

Továbbra is kiemelt prioritásként kell kezelnünk a felvételit, hiszen a hallgatók                     

lakhatásáról döntünk, és a járványhelyzet sajnos sokak számára még fontosabb                   

kérdéssé tette a kollégiumi elhelyezést. Az elmúlt érvényesítési időszakokban                 

mindketten aktívan jelen voltunk, számos kérvénnyel és egyedi problémával                 

találkoztunk. Úgy gondoljuk, hogy kulcsszerepe van a folyamatok alapos ismeretének                   

abban, hogy szervezetten koordinálhassuk a Diákbizottság ezzel kapcsolatos               

feladatait, emellett betaníthassuk és támogathassuk az új tagjainkat feladatuk                 

elvégzésében. Fokozott figyelmet érdemes fordítani arra, hogy a ki- és beköltöztetések                     

zökkenőmentesen történjenek. Ilyen esetben a kollégisták rengeteg kérdéssel és                 

problémával fordulnak hozzánk, ezért célszerű összeszedett és alapos ügyintézést                 

biztosítani. A Diákbizottság a kollégium dolgozói mellett minden évben részt vesz a ki-                         

és beköltözés lebonyolításában, mely során több, mint ezer hallgató költözik be a                       

kollégiumba, a beköltözések során felmerülő akadályokat ezidáig sikeresen               

elgördítettük. A mi feladatunk a szobabeosztás elkészítése is, ahol törekszünk arra,                     

hogy mindenkit a lehető legoptimálisabban osszunk be. Sajnos az átfedések miatt nem                       

tudunk minden kérést teljesíteni, de a cél az, hogy mindenki a preferenciáinak                       

megfelelő szobát kapjon, ezért terveink között szerepel a szobabeosztási rendszer                   

optimalizálása.  

 

KOMMUNIKÁCIÓ 

 

Nagyon fontos számunkra az, hogy a Diákbizottság ismert legyen a kollégisták                     

körében, mint az a szerv, akikhez fordulhatnak a kérdéseikkel, ötleteikkel,                   

problémáikkal. Ezért szeretnénk a tevékenységünkről gyakori beszámolást könnyen               

elérhető felületeken, mint például az Instagram és a Facebook. Ezen kívül rendszeres                       
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lehetőséget biztosítanánk arra, hogy a járványhelyzet miatt ha nem is élőben, de                       

legalább élőszóban, online fogadóórákon keresztül kérdezhessenek a kollégisták. Az                 

eddig megszokott levelezések által is igyekszünk elérhetőek lenni, további gyakran                   

használt fóruma a kommunikációnak a felsoroltakon kívül a kollégiumi Facebook                   

csoport, illetve a Diákbizottság Facebook oldala. 

 

VÁLTOZÁSOK HOZTA ÚJ ÉS RÉGI PROJEKTLEHETŐSÉGEK 

 

A rendezvénytilalom és a külföldi hallgatók hiánya a kollégiumban szerintünk                   

egy olyan helyzet, ami lehetőséget ad egyéb projektek megvalósítására, hiszen a                     

Diákbizottság általános feladatai közül ezek a területek háttérbe szorulnak. Sok                   

apróbb, de nagyon fontos tervünk van, amelyek közül néhányat szeretnénk ismertetni.  

Az egyik a közös kollégiumi identitás megerősítése a KCSSK-s pólók nyomásával,                     

amihez a kollégiumi pólóműhely szolgálna alapul. Ez abszolút növelné az összetartást                     

és az idetartozás érzését nyújtaná. Arról nem is beszélve, hogy ezeknek a pólóknak                         

hagyománya van, amely hagyományt szeretnénk újra felidézni. 

Másik régi tervünk a KCSSK tábla felújítása, ezzel a kollégium arculata frissülne.                       

Egy olyan hely, aminek rendben tartásával, jobbá tételével az ott lakók rendszeresen                       

foglalkoznak megint csak egy összetartó közösség jelzői, ezért is fontos számunkra ez a                         

projekt. 

Szeretnénk továbbá, ha a kollégisták aktívabban részt vehetnének a Fejlesztési-                   

és Kompenzációs Keretből történő beszerzések ráfordításának megtervezésében.             

Ennek érdekében egy ötletpályázatot hirdetnénk, ahol a nyertesek által javasolt                   

beruházásokat tennénk meg ebből a keretből. Tapasztalatunk az, hogy hiába nyíltak a                       

diákbizottsági ülések, a hallgatók ötletei és kérései csak közvetetten jutnak el hozzánk,                       

ezen szeretnénk változtatni. 

 

KORONAVÍRUS OKOZTA ÚJ KIHÍVÁSOK 

 

A járványügyi készültség miatt mindenkinek egy kritikus időszak ez, ahol még                     

jobban, mint eddig, szükség van arra, hogy segítsük egymást, ahol csak tudjuk. Terveink                         

között szerepel ezért az, hogy a korlátozások és veszélyek miatt kialakult új helyzetben                         

teljes mértékben a kollégisták rendelkezésére állunk. Nagyon sok egyedi esettel                   

találkoztunk idáig is a ki- és beköltözések során, szeretnénk azt a rugalmasságot és                         

odafigyelést továbbra is tanúsítani, amit ekkor igyekeztünk alkalmazni.  

Szeretnénk segíteni a kollégistákat, amiben csak tudjuk, például megfelelő                 

kommunikációval, választ keresve bármely kérdésükre. A karanténba kényszerült               

kollégistáknak pedig gyakorlati problémáik terén is készen állunk segítséget nyújtani. 
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ZÁRÓ GONDOLATOK 

Reméljük, hogy a programunk elnyerte a tetszésedet. Ez a kollégium legalább                     

annyira otthon, mint lakhatás, ezért mindent megteszünk, hogy otthonosabb, közösség                   

szempontból a legsokszínűbb legyen. Köszönjük, ha megtisztelsz a szavazatoddal! 

 

 

Üdvözlettel, 

 

Árva Zsófia és Kiss-Batta Rozália 
elnök-, illetve alelnökjelölt 

ELTE Kőrösi Csoma Sándor Kollégium Diákbizottság 
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